
نشست خبری رییس جمهور منتخب ایران 
امروز برگزار می شود

با عنوان رییس جمهور  رئیسی  ابراهیم  اولین نشست خبری 
منتخب ایران روز دوشنبه برگزار می شود .

امروزدوشنبه ساعت ۱۴ اولین نشست خبری حجت  الاسلام و 
المسلمین ابراهیم رئیسی به عنوان رییس جمهور منتخب ایران با 

حضور رسانه ها برگزار می شود .
در انتخابات ۲۸ خرداد ماه سید ابراهیم رئیسی با کسب ۱۷ 
میلیون و ۹۲۶ هزار و ۳۴۵ رای از مجموع ۲۸ میلیون و ۹۳۳ هزار 
و ۴ رای ماخوذه به عنوان رئیس جمهور ایران برای ۴ سال آینده 

برگزیده شد .

واکنش آمریکا به نتیجه انتخابات ایران
از فرایندانتخابات  وزارت خارجه آمریکا روز شنبه ۲۹ خرداد 
ریاست جمهوری در ایران و انتخاب ابراهیم رئیسی به عنوان رئیس 

جمهوری این کشور انتقاد کرد.
یک سخنگوی وزارت گفته است که خبر اعلام پیروزی ابراهیم 
رئیسی در انتخابات ریاست جمهوری توسط وزارت کشور ایران را 

دیده است.
از  ایرانی ها  »اما  گفت:  آمریکا  خارجه  وزارت  سخنگو  این 
حق خود برای انتخاب رهبرانشان در یک فرایند انتخاباتی آزاد و 

منصفانه محروم شدند.«
سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری ایران روز جمعه 
برگزار شد و وزارت کشور ایران اعلام کرد که در ابراهیم رئیسی با 
کسب ۱۷ میلیون و ۹۲۶ هزار و ۳۴۵ رای به پیروزی رسیده است.
براساس آمار اعلام شده وزارت کشور ۴۸.۸ درصد از واجدان 

شرایط در این انتخابات شرکت کردند.

عطوان خطاب به حکام عرب : از ایران یاد بگیرید
سردبیر  و  عرب  جهان  سرشناس  تحلیلگر  عطوان  عبدالباری 
روزنامه رای الیوم  چاپ لندن با طعنه به بیگانه بودن برخی حکام 
دانید  نمی  حتی  شما  گفت:  انتخابات،  نظام  با  عربی  کشورهای 
صندوق رای چیست و فقط صندوق سبزیجات را می شناسید پس 

بیایید از ایران یاد بگیرید .
عطوان در ویدیو هفتگی خود که به تحلیل مسایل مهم جهان 
در  جمهوری  ریاست  انتخابات  دوره  سیزدهمین   ، دارد  اختصاص 
انتخابات  این  که  گفت  و  داد  قرار  بررسی  و  بحث  مورد  را  ایران 
معادلات زیادی را در سطح جهانی و بین المللی تغییر خواهد داد.

وی با اشاره به اینکه » ایران توانست تحریم ها را پشت سر 
اراده  و  بر عزم  نتوانست  آمریکا  تاکید کرد: تحریم های  بگذارد » 

تهران تاثیر بگذارد.
ایران  به مذاکرات وین اشاره کرده و اظهار داشت: »  عطوان 
همچنان بر مواضع اصولی خود در این مذاکرات تاکید دارد و در 
مقابل، آمریکایی ها خواستار بازگشت تهران به تعهدات هسته ای 
بی  این موضوع  به  برای رسیدن  و  برجام  هستند  اساس  بر  خود 

تابی می کنند.
نتانیاهو  بنیامین  همیشگی  تهدیدهای  از  الیوم  رای  سردبیر 
نخست وزیر سابق رژیم صهیونیستی علیه ایران  هم سخن گفت 
و اظهار داشت : نتانیاهو هم که دائما از برجام و ایران می گفت ، 
امروز کجاست؟ نه حمله ای کرد و نه می تواند حمله کند چون می 
داند حتی حریف غزه هم نیست آن هم غزه ای که ۲۴۰ کیلومتر 
مربع مساحت دارد . اهالی غزه،  اسراییل و گنبد آهنین را شکست 

دادند بعد نتانیاهو می خواهد ایران را شکست دهد.
با  ارتباط  اظهارات مقام معظم رهبری در  به  اشاره  با  عطوان 
انتخابات گفت: میلیون ها ایرانی در انتخابات شرکت کردند . ایران 

حکومت دارد . به این می گویند یک حکومت واقعی .  
از  اینکه »هر کس در جهان عرب  بیان  با  عبدالباری عطوان 
ایران حمایت کند، متهم می شود« ، ادامه داد : نگویید عطوان از 
ایران حمایت می کند.. نه ... من تجزیه و تحلیل می کنم ! آنهایی 
که ما را متهم می کنند امروز کجایند؟ از ایران یاد بگیرید . شما 
را می  دانید صندوق رای چیست و فقط صندوق سبزیجات  نمی 

شناسید پس از ایران یاد بگیرید .
رژیم  جای  به  خواست  عربی  کشورهای  از  پایان  در  وی 
صهیونیستی با ایران متحد شوند و از این کشور یاد گرفته و صنایع 
اندازی کنند و به خودکفایی برسند و موشک و پهپاد  راه  نظامی 

بسازند و ارتش ایجاد کنند.

واکنش ستاد حقوق بشر به ادعای آمریکا مبنی بر 
معافیت مبادلات کرونایی ایران از تحریم ها

ستاد حقوق بشر ایران با انتشار توییتی به ادعای آمریکا مبنی 
واکنش  تحریم ها  از  کرونا  با  مقابله  تجهیزات  مبادلات  معافیت  بر 

نشان داد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ستاد حقوق بشر، ستاد حقوق 
بشر ایران در واکنش به معافیت مبادلات تجهیزات مقابله با کرونا 

از سوی آمریکا علیه ایران، نوشت:
ماه  آمریکا ۱۶  اکنون  و  کرونا شدند  قربانی  ایرانی   ۸۲۰۰۰«
برای  ایرانی  واکسن  و ساخت  منحوس  ویروس  این  از شیوع  پس 

مبادلات کرونایی معافیت صادر می کند!«
در ادامه این توییت آمده است: »مبادلاتی که تحریم آنها حتی 
در دوران جنگ خلاف قوانین بین الملل است. برداشتن تحریم های 

غیرقانونی و مجازات عاملان آن خواست ملت ایران است.«
اخیرا  آمریکا  بشر، خزانه داری  گزارش ستاد حقوق  اساس  بر 
ادعا کرده معافیت تحریمی برای مبادلات کرونایی با ایران را صادر 
»کلیه  آمریکا  شده،  منتشر  که  دستورالعملی  بنابر  است.  کرده 
یا  فروش  صادرات،  باز  صادرات،  با  مرتبط  فعالیت های  و  مبادلات 
عرضه، مستقیم یا غیرمستقیم کالاها یا فناوری های مورد استفاده 
در پیشگیری، تشخیص یا درمان کووید-۱۹ )از جمله پژوهش ها یا 
مطالعات بالینی مرتبط با کووید-۱۹( با ایران یا حکومت ایران یا 
با افراد و کشورهای ثالث که چنین کالاهایی را به طور خاص برای 
خواهند  معاف  تحریم ها  از  می کنند،  خریداری  ایران  به  بازفروش 
ادعا  واشنگتن همواره  شد.«این خبر در حالی منتشر می شود که 
معاف  تحریم  از  دارو  و  غذا  چون  بشردوستانه  کالاهای  بود  کرده 
هستند اما در عمل، بانک ها و دولت های بین المللی به تحریم های 
آمریکا از انجام تراکنش های مالی مربوط به طرف های ایرانی حتی 

برای معاملات مربوط به غذا و دارو خودداری می کنند.
مهر  آمریکا  داری  خزانه  وزارت  سوی  از  شده  صادر  معافیت 
تاییدی بر موضع جمهوری اسلامی ایران مبنی بر تحریم کالاهای 
بشردوستانه است که طبق قوانین بین الملل حتی در شرایط جنگ 

نیز شامل تحریم نمی شود.
از سوی دیگر، آمریکا در حالی برای مبادلات کرونایی معافیت 
صادر کرده که جمهوری اسلامی ایران با اتکاء به دانش بومی خود 

به فناوری ساخت واکسن کرونا دست پیدا کرده است.

برپایی جشن انتخاب در گوشه و کنار کشور
به شکرانه حماسه حضور مردم در انتخابات ۱۴۰۰ پرچم های 

ایران در جای جای ایران اسلامی به اهتزار در آمد.
این جشن ها در جای جای ایران اسلامی  به شکرانه حضور 
با شکوه  ملت ایران در انتخابات ریاست جمهوری و شوراهای شهر 
استکبار در حال  و خنثی کردن عملیات رسانه ای جناح  روستا  و 

برگزاری است .
حضور ملت ایران در انتخابات ۱۴۰۰مشت محکمی بر دهان 

دشمنان بود و دشمنان جمهوری اسلامی را بار دیگر ناامید کرد.
در این جشن های  مردمی که با حضور اقشار مختلف  مردم 
اهتزاز  به  با  حاضران  است  همراه  مردان  و  زنان  جوانان،  جمله  از 
درآوردن پرچم ایران و تصاویری از رییس جمهور منتخب، شادی 

خود را ابراز می کنند.

دولت  اقتصادی  ستاد  اعضای  به  جمهوری  رییس 
تاکید کرد گزارشی از وضعیت اقتصادی کشور به رییس 
کالاهای  تامین  گفت:  و  کنند  ارائه  منتخب  جمهوری 
سازوکار  در  اصلی  محور  عمومی  رفاه  افزایش  و  اساسی 

پیشنهادی دولت برای سال ۱۴۰۰ است.
رییس  روحانی  حسن  والمسلمین  حجت الاسلام 
ستاد  جلسه  چهارمین  و  سی  و  دویست  در  جمهوری 
هماهنگی اقتصادی دولت که روز یکشنبه به ریاست وی 
جمهور  رییس  برای  موفقیت  آرزوی  ضمن  شد،  برگزار 
گزارش های  خواست  دولت  اقتصادی  ستاد  از  منتخب، 
لازم از وضعیت اقتصادی کشور و اقدامات انجام شده را 

به رییس جمهوری منتخب ارائه کنند.
در ابتدای این جلسه وزیر نفت گزارشی از عملکرد 
اقتصادی  و جنگ  تحریم  تشدید  دوران  در  نفت  فروش 

ارائه کرد.
با خروج یکجانبه  از سال ۹۷  این گزارش  براساس 
آمریکا از برجام و آغاز جنگ اقتصادی ترامپ علیه ملت 
آمریکا  دولت  تهدید  و  ارعاب  سیاست  اعمال  با  ایران، 
مشتریان نفتی کشورمان، تقاضای خود را کاهش دادند و 
این کاهش درآمد، بر همه بخش ها از جمله بودجه دولت 

تأثیر گذاشت.

در سال ۹۹ نیز علاوه بر تحریم های آمریکا و شرایط 
کاهش  نفت،  قیمت  آمدن  پایین  کرونا،  پاندمی  خاص 
درآمد دولت را تشدید کرد به نحوی که در مجموع در 
سه سال جنگ اقتصادی، درآمد نفتی کشور بیش از صد 

میلیارد دلار کاهش یافت.
در  امید  و  تدبیر  دولت  گزارش،  این  براساس 

از روش های  این شرایط تلاش کرد در کنار استفاده 
نفتی،  فرآورده های  و  نفت  فروش  در  متعارف  غیر 
دهد  کاهش  کشور  بودجه  در  را  نفت  به  وابستگی 
در  نفت  به  بودجه  درصدی   ۴۲ وابستگی  که  آنجا  تا 
سال  بودجه  لایحه  در  امید،  و  تدبیر  دولت  ابتدای 
نخستین  برای  و  رسیده  درصد   ۱۰ از  کمتر  به   ۹۹

نفتی  درآمدهای  به  اتکا  بدون  بودجه  کشور،  در  بار 
شد. تدوین 

دولت،  اولویت  اینکه  بر  تاکید  با  جمهوری  رییس 
تامین ارز کالاهای اساسی و دارو در جهت افزایش رفاه 
عمومی و حمایت از اقشار آسیب پذیر جامعه بوده است، 
گفت: همه تلاش دولت بر آن بوده است که با مقاومت در 
برابر تحریم صد درصدی دشمنان ایران، درآمد ارزی لازم 
برای تامین کالاهای اساسی و ضروری و حفظ و ارتقای 

تولید کشور را فراهم کند.
نبرد  این  در  دولت  موفقیت  کارنامه  افزود:  روحانی 
درهمین  است.  ملاحظه  قابل  کنندگان  تحریم  با  نابرابر 
راستا کنترل نوسانات بازار داخلی و جلوگیری از افزایش 
قیمت کالاهای اساسی و نرخ تورم در کشور و همچنین 
ایجاد رفاه نسبی در جامعه از مهمترین اهداف دولت بوده 

است.
رییس جمهور اظهار کرد: در ساز وکار پیشنهادی 
اساسی،  کالاهای  تامین   ،۱۴۰۰ سال  برای  دولت 
تخصیص  با  و  است  اصلی  محور  عمومی  رفاه  افزایش 
تامین،  نظام مند،  حرکت  یک  در  لازم،  ارزی  منابع 
و  به رشد  بازگشت  توزیع در کشور، در مسیر  و  تولید 

ثبات قرار گرفته است.

معاون اول قوه قضاییه گفت: در بحث سند تحول دستگاه قضا از برنامه زمان 
بندی سند جلوتریم.

با تلاش  تحول  افزود: سند  ادامه نشست خبری  در  اژه ای  آقای محسنی 
گروهی از نخبگان و صاحب نظران متشکل از داخل و خارج قوه قضاییه طراحی و 

۴۷ محور و مشکلات اصلی قوه شناسایی شد.
وی گفت: این سند قابل ارتقا است و در سال ۹۹ ارتقا یافت و همچنان این 

سند ممکن است به روز شود.
محسنی اژه ای ادامه داد: این سند با توجه به فناوری های جدید متحول 

می شود.
معاول اول قوه قضاییه گفت: بر اساس ارزیابی ها و سفر به ۱۲ استان و بررسی 
مشکلات قضایی استان ها به نظر می رسد مردم در این دو سال از عملکرد قوه 
قضاییه رضایت داشتند و این رضایت را در انتخاب مردم در انتخابات ۲۸ خرداد 

دیدیم.
معاون اول قوه قضاییه گفت: صیانت از حقوق مردم وظیفه دستگاه قضاست 

و ما مبارزه با فساد را در سال ۱۴۰۰ با جدیت دنبال می کنیم.
آقای محسنی اژه ای در ادامه نشست خبری افزود: سال ۱۴۰۰ برای قوه 
قضاییه متفاوت با سال های گذشته بود و همانطور که انتخابات امسال متفاوت از 
انتخابات این چهل و چند سال اخیر بود و مردم از ماه ها قبل از ریاست محترم قوه 
قضاییه آقای رئیسی درخواست می کردند که حضرتعالی ثبت نام و در انتخابات 

شرکت کنید.
به صورت  مختلف  اقشار  از  بودید  شاهد  هم  شما  بودم  شاهد  گفت:  وی 
حضوری و یا به صورت بیانیه خواستند که آقای رئیسی کاندیدا شود و ریاست 
قوه به عنوان یکی از نامزد های ریاست جمهوری ثبت نام کردند، طبعاً یک بخشی 
از وقتشان را باید در این مسیر صرف می کردند و بخش عمده وقت خود را در 
قوه قضاییه، که تدابیری اندیشیده شد که در این راستا کوچکترین خللی در امور 

قضایی به وجود نیاید.
آقای محسنی اژه ای تصریح کرد: تمهیداتی اندیشیده شد تا کوچکترین خللی 
در کار ها به وجود نیاید و در این خصوص کوچکترین شائبه وجود ندارد و بحمدالله 
با ارزیابی که من داشتم در این دو زمینه توفیق داشتیم و توانستیم جلوی شائبه ها 

را بگیریم.
وی گفت: درباره تعیین رئیس جدید قوه قضاییه در وقت خود، مقام معظم 
رهبری تصمیم می گیرند و به حمدالله مردم به آقای رئیسی اعتماد کردند و ایشان 

را با رای معنادار و با فاصله زیاد با سایر نامزد ها انتخاب کردند.
معاون اول دستگاه قضا افزود: با انتخاب رئیس قوه قضاییه بعدی این انتظار و 
توقع به حق مردم نسبت به این که کار ها حتماً باید بیش از پیش بهتر انجام شود با 
جدیت دنبال خواهد شد و با توجه به اینکه در سال های ۹۸ و ۹۹ یکی از اولویت ها 

مبارزه با فساد بوده در سال ۱۴۰۰ نیز مبارزه با فسادبا جدیت دنبال می شود.
معاون اول قوه قضاییه گفت: در سال گذشته ۴۰ سامانه برای دسترسی 

سریعتر مردم به خدمات قضایی و جلوگیری از وقوع فساد رونمایی شد که ۲۰ 
سامانه دیگرهم در هفته قوه قضائیه رونمایی می شود.

آقای غلامحسین محسنی اژه ای در ادامه نشست خبری افزود: سامانه ابلاغ 
الکترونیکی از قبل از ورود آقای رئیسی به قوه قضائیه اجرایی شده بود، اما هم 
اکنون بیشتر ابلاغ های ما الکترونیکی انجام می شود و بسیاری از رسیدگی در 
دادسرا ها و دادگاه های الکترونیکی شده است که اگر دولت و مجلس در بخش 
بودجه بیشتر به ما کمک کنند توفیق های بیشتری در این بخش خواهیم داشت.

وی ارتباط صوتی و تصویری خانواده زندانیان را نیز از دیگر اقدامات قوه 
قضائیه اعلام کرد.

معاون اول قوه قضائیه به اجرای هر چه بیشتر قانون حدنگار در سال گذشته 
اشاره کرد و گفت: اگر بودجه افزایش پیدا کند ظرف یکی دو سال آینده این طرح 

به اتمام می رسد.
معاون اول قوه قضائیه گفت: اگر نظام بانکی و مالیاتی و ساختار بودجه اصلاح 

نشود همچنان در خصوص پرونده های قضایی گرفتاری داریم.
حجت الاسلام و المسلمین غلامحسین محسنی اژه ای در ادامه سخنانش در 
نشست خبری افزود: در سال های گذشته ما کمک های فراوانی به بانک مرکزی 
کردیم که مثلًا در موسسات اعتباری و شرکت های تعاونی اعتبار که مشکلاتی 
از سال ۹۶ تا ۹۸  ایجاد کرده بود  بانک مرکزی و مردم  بانک ها و  جدی برای 
ساماندهی خوبی صورت گرفت و قوه قضائیه به بانک مرکزی کمک کرد تا با 
موسسات غیر مجاز در این بخش برخورد شود چرا که مسئولان وقت وزارت تعاون 

نظارت کافی بر شرکت تعاونی های اعتبار نداشتند.
وی گفت: در خصوص وصول معوقات هم از قبل از سال ۹۵ اقداماتی آغاز 

شد که هنوز ادامه دارد.
معاون اول قوه قضائیه افزود: در سال های گذشته که با برگشت نیافتن ارز های 
صادراتی مواجه بودیم در جلسات متعدد از مسئولان بانک مرکزی درخواست 
فهرست این افراد را داشتیم که مثلًا در فهرستی که به ما اعلام شد نام خانمی را 
به ما معرفی کردند که حدود ۳۰۰ میلیون دلار باید برمی گرداند که ما وقتی از 
او دعوت کردیم اقدامی مبنی بر صادرات را منکر شد و می گفت کارت بازرگانی 

به نام او گرفته اند و بابت اجاره آن کارت ۱۰ تا ۱۲ میلیون تومان به او داده اند.
آقای محسنی اژه ای گفت: افرادی از این قبیل زیاد داشتیم و یکی از خلاء های 
جدی در این زمینه نداشتن آمار دقیق بود و نمی دانستند چه کسی به چه مقدار 

صادرات کرده و چه مقدار ارز برنگشته است؟
وی افزود: در فهرستی که با ما ارائه کردند نام کسانی را دادند که فقط ۱۰۰ 
دلار بدهکاری داشتند و ما در پیگیری هایمان به این نتیجه رسیدیم که ۱۰ 

میلیارد دلار متعلق به شرکتی است که به یک وزارتخانه وابسته بوده است.
معاون اول قوه قضائیه گفت: ما امسال در جلسه ای با حضور سران قوا و رئیس 
کل بانک مرکزی مطرح کردیم که چرا این ۱۰ میلیارد دلار را وصول نکردید؟ ابتدا 
تکذیب کردند بعد که دیدند آمار های ما براساس آمار های خودشان است قول 

دادند پیگیری کنند.
آقای محسنی اژه ای افزود: در زمینه برگشت ارز های صادراتی و اقدامات مرکز 
اجرای سازمان ثبت اسناد و املاک فقط در سال گذشته ۹ هزار میلیارد تومان به 

وصول مطالبات بانک ها کمک شد.
وی گفت: در بخش نظام بانکی و مالیاتی همچنان دچار مشکلاتی هستیم که 

همه این ها باید در دولت اصلاح شود.
معاون اول قوه قضائیه افزود: در بخش رسیدگی به مشکلات کارخانه ها و 
بخش تولید تاکیدات فراوانی داشتیم که به گونه ای اقدام کنند تا اگر کارخانه ای 
تخلفی هم داشت مواد اولیه و تجهیزات کارخانه توقیف نشود تا شاهد تعطیلی 
کارخانه و بیکاری کارگران نباشیم و مکرر تاکید کردیم که اگر قرار است کسی در 

کارخانه بازداشت شود به گونه ای امور تدبیر شود که کارخانه تعطیل نشود.
آقای محسنی اژه ای گفت: برخی بانک ها برخلاف بانک مرکزی، سود مرکب 
و جریمه های سنگین و تمدید قرارداد ها را داشتند که کمر تولید کننده را شکسته 
بودند و در جلسات متعددی که داشتیم شاهد بودیم که بانک مرکزی بخشی از 

مسائل را برطرف کرد، اما همچنان کار های زیادی باید انجام شود.
وی افزود: در بخش صدور مجوز هم همچنان شاهدیم که ده ها بار افراد را 
سرگردان می کنند و برخی ها به ناچار به دلال متوسل می شوند که امیدواریم با 
کمک رئیس جمهور منتخب و همچنین قوه قضائیه امور را در این بخش اصلاح 

کنیم.
معاون اول قوه قضاییه گفت: رؤسای کل دادگستری ها مأموریت ویژه دارند تا 
رسیدگی به پرونده های کثیرالشاکی را در اولویت قرار دهند و سال گذشته بسیاری 

از این پرونده ها تعیین تکلیف شد.
آقای محسنی اژه ای در ادامه نشست خبری در پاسخ به سوال خبرنگار ما 
مبنی بر این که چه برنامه ای برای افزایش سرعت رسیدگی پرونده های کثیرالشاکی 
دارید؟ افزود: سال گذشته بسیاری از این پرونده ها تعیین تکلیف شد که البته این 
به این معنا نیست که مختومه شده است بلکه بر روند رسیدگی به آن در دست 

صدور کیفرخواست و یا نحوه رسیدگی در دادگاه تسریع ایجاد شده است.
بیشتر  که  دولت هستیم چرا  نیازمند کمک  این بخش  در  ما  وی گفت: 
پرونده های کثیرالشاکی مربوط به شرکت تعاونی های اعتباری، تعاونی های مسکن 

و لیزینگ های خودرو است.
معاون اول قوه قضاییه افزود: ما شاهدیم که مثلاً یک شرکت تعاونی با صد ها 
عضو غیر از اعضای رسمی پیش فروش هایی کرده اند که نهایتاً هزاران نفر گرفتار 
از  ایم و مثلًا یکی  با ۱۵ هزار شاکی مواجه  پرونده ها  برخی  ما در  و  اند  شده 

پرونده های شرکت تعاونی های اعتباری یک میلیون نفر شاکی داشت.
به پرونده های  برای رسیدگی هر چه سریعتر  اژه ای گفت:  آقای محسنی 

کثیرالشاکی دستورالعملی صادر شد که هر چه سریعتر تعیین تکلیف شوند.
معاون اول قوه قضاییه افزود: بسیاری از این پرونده ها مشکل کارشناسی دارد 

و دولت آینده باید تلاش کند تا ما شاهد پرونده های کثیرالشاکی نباشیم.

دولت  کارگری:  و  کار  بازار  اسماعیلی-کارشناس  حاج  حمید 
ای  عدیده  مشکلات  با  که  گیرد  می  دست  به  را  دولت  حالی  در  سیزدهم 
وارد  کامل  قوت  و  قدرت  با  و  سرعت  با  باید  آن  رفع  برای  و  است  مواجه 

صحنه عمل شود..
باید  بیکاری  چون  مهمی  و  اساسی  مشکلات  حل  برای  آینده  دولت 
های  ظرفیت  شدن  محدود  و  بیکاری،  نرخ  رفتن  بالا  شود.  کار  به  دست 
به  رو  متعددی  معیشتی  های  سختی  با  را  جامعه  مختلف  اقشار  اقتصادی 

رو کرده است. 
دولت آینده موارد متعددی را در اقتصاد باید حل و فصل کند، مواردی 
مثل بهبود معیشت خانواده ها، تقویت توان درآمدی و افزایش رفاه خانوار 
فراهم شدن  به  بسته  یاد شده  اینکه حل مشکلات  تولید، ضمن  افزایش  با 

شرایط در بازار کار برای حضور نیروی کار و نیروی انسانی دارد . 
از این جهت، انتظار می رود دولت سیزدهم برای حل مشکلات اقتصادی 
واکسیناسیون  تزریق  افزایش  روند  اشتغال،  عرصه  به  کار  نیروی  ورود  و 

عمومی را در کشور تسریع کند. 
واکسیناسیون  تزریق  روند  مناسب  ریزی  برنامه  با  آینده  دولت  اگر 
وخدمات  گردشگری  حوزه  در  موضوع  این  قطعا  کند،  دنبال  را  عمومی 
عمومی ثمرات نیکویی به دنبال خواهد داشت که می تواند موجب بازگشت 

بخش قابل توجهی از نیروی کار به عرصه کار و خدمات دهی شود. 
با توجه به اینکه اکثر کشورهای دنیا بخصوص کشورهای توسعه یافته، 
و  اند  داده  انجام  کامل  صورت  به  را  خود  شهروندان  واکسیناسیون  تقریباً 
نیروی انسانی در فعالیت هایی چون ورزشگاه ها، رستوران ها و خدمات به 
فعالیت های سابق خود باز گشته اند، اما در ایران هنوز به دلیل عدم تزریق 
واکسن به یک وضعیت نرمال حضور عمومی در جامعه نرسیده ایم، بنابراین 
اگر واکسیناسیون عمومی تا اوایل نیمه دوم سال انجام شود، بخش خدمات، 
گردشگری و رستورانها بتوانند به فعالین خود بازگردند، این موارد می تواند 

تا پایان سال جاری ۶۰۰ هزار شغل را در کشور فعال کند. 
از سوي دیگر دولت آقای رئیسی می تواند سهم بنگاه هایی که دچار 

مشکل شده اند را برای حمایت به آنها پرداخت کند، این کار را می توان از 
شهرک های صنعتی شروع کرد، اگر دولت بعدی اهتمام جدی برای عملیاتی 
کردن این موارد داشته باشد، می توان به باز شدن راه هایی برای بازگشت  

نیروی کار به عرصه خدمات و تولید بود. 
بحث  کند،  تلاش  باید  آن  برای  دوازهم  دولت  که  دیگری  موضوع   
موضوع  ها  تحریم  کلیه  لغو  هاست.  تحریم  کلیه  لغو  و  تحریم ها  برداشتن 

مهمی است که برای اقتصاد کشور یک امر حیاتی به شمار می رود. 
بی تردید هر چه زودتر تحریم ها لغو شود، کشور در مدت زمان کوتاه 
تری می تواند به ثبات و رشد اقتصادی بازگردد و با گشایش های جدی رو 
به رو شود، چرا که لازمه گشایش اقتصادی، لغو تحریم های بانکی و نفتی 

و ارتباط سهل با کشورهای دنیاست.
از جمله  انتقال پول به کشور  بانکی و حمل و نقل و  لغو تحریم های 
بهبود  به  شدت  به  تواند  می  آن  انجام  در  عمل  سرعت  که  است  مواردی 

وضعیت اقتصادی کشور کمک کند.

بر  افغانستان  و  ترکیه  ایران،  اسلامی  جمهوری  خارجه  امور  وزرای 
در  تروریسم  با  مبارزه  و  افغانستان  صلح  روند  در  کشور  سه  فعال  مشارکت 

منطقه تاکید کردند.
به گزارش اداره کل اطلاع رسانی و امور سخنگویی وزارت امور خارجه، 
محمد جواد ظریف، مولود چاووش اغلو و محمد حنیف اتمر  در نشست سه 
جانبه خود که ساعتی قبل درآنتالیای ترکیه برگزار شد، بر مشارکت فعال سه 

کشور در روند صلح افغانستان و مبارزه با تروریسم در منطقه تاکید کردند.
همکاری های ترانزیتی با افغانستان از طریق مسیرهای ارتباطی ایران و 
نیز توسعه همکاری های اقتصادی با این کشور از دیگر توافقات این نشست 

بود.
در پایان نشست، بیانیه سه جانبه وزرای امور خارجه جمهوری اسلامی 

ایران ، ترکیه و افغانستان صادر شد.

وزیر امور خارجه از هفته گذشته برای حضور در اجلاس مجمع دیپلماسی 
آنتالیا بنا به دعوت مولود چاووش اوغلو به ترکیه سفر کرده است. وی در این 

سفر با تعدادی از مقامات کشورهای منطقه تبادل نظر کرده است.
کویت،  پاکستان،  لهستان،  ترکیه،  خارجه  وزیران  با  ترکیه  در  ظریف 
کرواسی، ونزوئلا، افغانستان، عراق و رییس شورای عالی صلح افغانستان گفت 

و گو و تبادل نظر کرد.

رئیس جمهور از اعضای ستاد اقتصادی دولت با رئیس جمهور منتخب همکاری کنند؛

دستور روحانی برای ارائه گزارش به رئیسی

معاون اول قوه قضاییه: از برنامه زمان بندی سند تحول جلوتریم

رونق بازار کار با تسریع واکسیناسیون عمومی 

تاکید وزرای خارجه ایران، افغانستان و ترکیه بر مشارکت در صلح افغانستان
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یادداشت

عراقچی: برای تصمیم گیری 
به پایتخت ها برمی گردیم

 اسناد 
توافق وین 
آماده است

معاون وزیر امور خارجه با بیان  این که الان 
به توافق نزدیک تر هستیم، ولی پر کردن فاصله ای 
که بین ما و توافق مانده کار آسانی نیست و نیاز 
به تصمیماتی دارد، گفت: برای تصمیم گیری و 

مشورت به پایتخت ها باز می  گردیم.
امور  وزیر  معاون  عراقچی«  عباس  »سید 
ایرانی شرکت کننده در  و رئیس هیأت  خارجه 
مذاکرات وین به منظور احیای برجام روز یکشنبه 
پیش از شروع نشست کمیسیون مشترک برجام 
در گفت وگویی عنوان کرد: امروز آخرین روز از 
بسیار  روزهای  و  است  مذاکرات  دور  ششمین 
فشرده و کار بسیار سختی را پشت سر گذاشتیم.
وی افزود: الان در موقعیتی هستیم که فکر 

می کنیم تمامی اسناد توافق تقریبا آماده است.
معاون وزیر امور خارجه که با خبرگزاری صدا 
و سیما گفت وگو می کرد، بیان کرد: مسائل اصلی 
مورد اختلاف که باقی مانده، بعضی از مسائل حل 
شده و برخی مسائل هنوز باقی مانده است، ولی یک 
شکل کاملا دقیقی به خودش گرفته و کاملا روشن 

است که ابعاد این اختلافات چگونه است.

ادامه داد: فکر می کنم زمان برای  عراقچی 
فرارسیده،  ما  مقابل  طرف های  گیری  تصمیم 
احتمالی  توافق  یک  و  مذاکرات  صحنه  چون 
را  خودشان  تصمیمات  باید  است.  روشن  کاملا 
حوزه هایی،  چه  که  است  مشخص  الان  بگیرند. 
امکان  کارهایی  چه  و  دارد  امکان  کارهایی  چه 
به  همه طرف ها  که  است  زمانی  بنابراین  ندارد. 
باید تصمیم نهایی  خصوص طرف های مقابل ما 

خودشان را بگیرند.
در  کننده  شرکت  ایرانی  هیأت  رئیس 
مذاکرات برجام ادامه داد: به همین جهت برای 
چند روزی که الان نمی توانم دقیقا بگویم چند 
به  و  می کنیم  متوقف  را  مذاکرات  است،  روز 
پایتخت ها برمی گردیم؛ نه فقط برای مشورت های 

بیشتر، بلکه برای تصمیم گیری.
همکاران  گفت:  ایرانی  ارشد  دیپلمات  این 
من روزهای بسیار سختی را داشتند و تا پاسی 
از شب روی اسناد کار کردند. دیشب تا ۲ صبح 
باید  که  پاسخ هایی  آخرین  و  اسناد  برگه  روی 

داده می شد، کار کردند.

معاون وزیر خارجه با بیان این که می دانید 
اظهار  نیست،  آسانی  کار  غیرمستقیم  مذاکره 
باید  سوءتفاهم ها  از  جلوگیری  برای  داشت: 

دقیق تر و جزیی تر کار و مطالب را آماده کرد.
نشست  به  اشاره  با  همچنین  عراقچی 
نشست  کرد:  بیان  برجام  مشترک  کمیسیون 
کمیسیون مشترک تشکیل می شود و یک جمع 
بندی از کاری که تا الان صورت گرفته را خواهیم 

داشت و ان شاءالله امشب به تهران برمی گردیم.
وی درباره پیشرفت در مذاکرات با ذکر این 
نکته که هر دوری که مذاکره داشتیم پیشرفت 
مذاکره  که  دوری  هر  کرد:  خاطرنشان  کردیم، 
پیشرفت  ادوار  برخی  کردیم  پیشرفت  داشتیم 
دور  این  است.  بوده  کمتر  ادوار  برخی  و  بیشتر 
پیشرفت های خوبی را داشتیم و الان از همیشه 
به یک توافق نزدیک تر هستیم، ولی فاصله ای که 
الان بین ما و توافق مانده، پر کردنش کار آسانی 
باید عمدتا  نیست و نیاز به تصمیماتی دارد که 
دور  در  امیدوارم  و  بگیرند  ما  مقابل  طرف های 
بعدی این فاصله کوتاه باقیمانده که اگرچه کار 

سخت و پرسنگلاخی است را طی کنیم و بتوانیم 
به یک جمع بندی نهایی برسیم.

معاون وزیر خارجه اضافه کرد: این امید من 
پیش  نمی توان  قطعا  ولی  است  آینده  دور  برای 
بینی کرد که آیا در دور آینده می توانیم این کار 
را انجام دهیم یا نه، ولی به شدت امیدوار هستم.
»سید عباس عراقچی« معاون سیاسی وزیر 
امور خارجه ریاست هیات ایرانی را در این نشست 
بر عهده خواهد داشت و ریاست این نشست هم 
بر عهده »انریکه مورا« معاون دبیرکل سرویس 

اقدام خارجی اتحادیه اروپا خواهد بود.
اخیای  منظور  به  وین  مذاکرات  دور ششم 
برگزاری  با  ماه  خرداد   ۲۲ شنبه  روز  برجام 
آغاز  وین  در  برجام  مشترک  کمیسیون  نشست 
اظهاراتی  در  عراقچی  عباس  روز  همان  و  شد 
بدون  ایران  اسلامی  جمهوری  که  کرد  اعلام 
قطعا  خودش  کلیدی  خواسته های  به  رسیدن 
توافق نخواهد کرد.عراقچی روز جمعه ۲۸ خرداد 
آژانس  مدیرکل  گروسی  رافائل  با  وین  در  نیز 

بین المللی انرژی اتمی دیدار کرد.


